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13.6. Gradu Prijedoru Međunarodni 

pečat kvaliteta BFC 

 

Gradonačelnik Prijedora Marko Pavić  je 

na  konferenciji  za novinare  rekao da je  

dodjelom  „MeĎunarodnog pečata  

kvaliteta“ ,odnosno  sertifikata  za 

najpovoljniju destinaciju za investiciona 

ulaganja gradu Prijedoru ,  nagraĎen 

višegodišnji  trud  i rad lokalne 

administracije koja je  preduzela  niz 

aktivnosti kako bi grad  postao  

investitorima privlačan , te naglasio  da   

pohvale idu i  na adresu  tima koji je radio 

na sertifikaciji. 

 

 
 

-Ovo priznanje je vrlo značajno za  naš 

grad  jer strani  kapital ne ţeli  ići  u 

sredine  koje su nepovoljne  i nestabilne ,a 

ovim setrifikatom   jasno  je rečeno 

potencijalnim  investitorima da je Prijedor  

stabilna i sigurna destinacija, i njim  im je  

skraćen  put za ulaganje,što nam  daje za 

pravo da  se nadamo  će se oni  

zainteresovati za investiciona ulaganja u 

njega  ,kazao je on. 

 

 
 

Dodao je  da ga posebno  raduje što   je 

meĎu  16 gradova  iz Bosne i Hercegovine,  

Hrvatske ,Makedonije i Srbije , koji su 

učestvovali  u sertifikaciji,od kojih  su   

osam   dobili sertifikat  ,Prijedor  ocjenjen 

najvećom ocjenom. 

On je dodao  da gradovi  dobitnici  

sertifikata ,nisu lako došli do njih,  jer su  

morali  ispuniti  strogih  18  kriterijuma  

koje su  sastavili investitori . 

Pavić je naglasio   da  se Prijedor u 

vremenu  ekonomske, finansijske ,moralne 

krize  i vremenu protesta , drţi svog 

programa  u kojem se prioritet daje jačanju  

ekonomiji i većem zapošljavanju  jer  je 

svjestan da se samo na takakv  način moţe 

izići iz postojeće situacije. 

Predstavnici i NALED-a / Nacionalni rad 

za ekonomski razvoj  pri jugoistočnoj 

Evropi/  i GIZ-a /NJemačke meĎunarodne  

agencije za tehničku pomoć/  u  Zagrebu  

sertifikate su   dodijelili  Prijedoru i 

Sanskom Mostu,  Bjelovaru , Ivanecu, 

Velesu , Strumici ,Pirotu i Rumi. 

 

16.6.Oproštajna posjeta ambasadora 

Austrije u BiH 

 

Ambasador Austrije Donatus Kek je 

izjavio da su austrijske kompanije veoma 

zainteresovane za investiranje u BiH, a 

posebno u  dio gdje će uskoro veoma blizu 
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biti granica EU. On je boraveći u 

oproštajnoj posjeti Prijedoru sa 

gradonačelnikom Markom Pavićem obišao 

preduzeće „ Austronet“ čija je matična 

firma u Austriji. 

 

 
 

 „Austrijske kompanije sa paţnjom 

posmatraju ovaj dio BiH budući da će 

ovdje biti granica sa EU veoma blizu, a 

pored zainteresovanosti za poslove 

infrastrukture i gradnje autoputeva koji su 

garancija da će svaki posao biti brţe i lakše 

obavljen, firme su zainteresovane 

za pogone za  rad na završnim 

proizvodima“ kazao je Kek. 

 On je dodao da je više puta boravio u 

prijedorskom „ Austronetu“ koji je 

šampion meĎunarodne saradnji koji 

modernom tehnologijom proizvodi robu po 

svjetskim standardima. 

 „To je investicija Austrije vrijedna 

oko 5,5 miliona eura koja je poboljšala 

izvoznu sliku ove drţave, a što je veoma 

bitno za jednu zemlju koja ima manje od 

50 odsto pokrivenosti  uvoza izvozom“ 

rekao je Kek. 

 Gradonačelnik Prijedora Marko Pavić je 

istakao da je „ Austronet“ izuzetan primjer 

kako lokalna vlast ne obavlja čisto 

administrativne poslove nego kako je 

 izvozno orijentisanoj   firmi koju je 

zajednički napravila Austrija i poslovni 

ljudi iz Prijedora pomogli da se svake 

godine širi i razvija. 

 „Ovom posjetom smo ţeljeli da ukaţemo 

na jedan pozitivan primjer kako se 

investira, ulaţe i razvija“ kazao je Pavić. 

 On je dodao da je , budući da je Prijedor 

ovih dana proglašen za najbolju destinaciju 

za ulaganje u RS firma „ Austronet „ 

primjer da su oni prepoznali Prijedor kao 

destinaciju za investiranje. 

 „Mi smo se našim odnosom prema „ 

Austronetu“ oduţili i mi nismo  suparnici 

nego partneri koji smo napravili nešto čime 

su zadovoljni poslodavci, ali i zaposleni 

radnici“ kazao je Pavić. 

 Direktor „ Austroneta“ Enes 

Kahrimanović je istakao da je „ Austronet“ 

počeo sa radom 2007.godine i to sa jednim 

radnikom, a sad šest godina kasnije  ima 53 

radnika. 

 „Imamo 8000 kvadratnih metara 

proizvodnog prostora i uloţili smo u 

proteklom periodu oko 10 miliona KM.To 

je doprinijelo da smo 2010.godine bili 

najveći izvoznik u BiH ,a ove godine smo 

meĎu 100 najvećih firmi na rang listama 

mnogih poslovnih novina“ kazao je 

Kahrimanović. 

 On je potvrdio da je 96 odsto proizvodnje 

koji čine zaštitne mreţe za poljoprivredu i 

graĎevinarstvo, te sunčana jedra preko 

 matične kuće u Austriji stiţe na trţište EU 

i mnogo šire. 

 „ Austronet“ proizvodi za poznate  

graĎevinske firme kao što je „ Baumit“ , „ 

Štrabag“ „ Fekl“ „Vilson“ „ Hed“ , 

„Adidas“  BNP Paribas“ koji je najveći 

sponzor teniskih turnira. 

„Naše mreţe su bile  prošle godine na 

sporednim terenima „ Rolan Garosa“,a  

opremamo i koncertne bine kao što je bilo 

na  koncertu „ Metalike“, Robi Vilijamsa, 

te bine na velikim takmičenjima kao što je 

Svjetsko prvenstvo u  fudbalu u 

NJemačkoj, kasnije i u Juţnoafričkoj 

Republici, Evropsko prvenstvo 

u  fudbalu Ukrajini i Poljskoj“ rekao je 

Kahrimanović. 

 

20.6. Sjednica Vlade RS u Prijedoru 

 

Vlada Republike Srpske formirala je tim 

koji će biti zaduţen da evidentira aktuelne 

probleme u prijedorskoj regiji i pronaĎe 

rješenja za ona pitanja koja se mogu 

rješavati u saradnji sa lokalnim 

zajednicama. 
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Premijer Srpske Ţeljka Cvijanović izjavila 

je da će ovaj tim, na čijem će čelu biti 

potpredsjednik Vlade, činiti i nekoliko 

ministara, te gradonačelnik Prijedora i 

načelnici opština prijedorske regije.  

Cvijanovićeva je nakon sjednice Vlade 

Srpske, koja je odrţana u Prijedoru, 

izrazila zadovoljstvo što su ministri bili u 

prilici da se, osim razmatranja redovnih 

tačaka dnevnog reda, upoznaju sa svim 

problemima lokalnih zajednica ove regije  

Ona je istakla da je ova sjednica bila 

prilika da se razmjene informacije o stanju 

u oblasti infrastrukture, ali i dogovore neke 

zajedničke aktivnosti koje treba da dovedu 

do otvaranja novih radnih mjesta i 

očuvanja postojećih, te mogućnosti 

saniranja budţetskih deficita koje imaju 

neke od opština ove regije.  

Cvijanovićeva je rekla novinarima da su 

načelnici opština prijedorske regije imali 

priliku da se upoznaju i sa tačkama iz 

redovnog zasjedanja Vlade Srpske koje su 

i njima interesantne, kao što je zaštita 

domaće poljoprivredne proizvodnje, 

pitanja bezbjednosnog aspekta, te skorašnji 

ulazak Hrvatske u EU.  

"U prijedorskoj regiji se nalaze neka 

strateška preduzeća naše privrede i ţelimo 

da istaknemo da nam je interes da im se 

unaprijedi i olakša rad", rekla je 

Cvijanovićeva.  

Ona je dodala da je ovo bila prilika da se 

predstavnici lokalnih vlasti ove regije 

upoznaju sa novim vidovima podrške 

poljorivredi, ali i privredi u cjelini.  

"Ići ćemo jednu po jednu oblast koje će biti 

tretirane tim programom koji u cjelini čini 

260 miliona KM od kojih oko stotinu 

otpada na poljoprivredu", istakla je 

Cvijanovićeva.  

Gradonačelnik Prijedora Marko Pavić 

izrazio je zadovoljstvo što je Prijedor bio 

domaćin sjednice Vlade i naglasio da je 

ovo dobar metod rada da se direktnoj 

komunikaciji sa predstavnicima Vlade 

razmijene mišljenja o onim pitanjima koja 

imaju zajednički imenik.  

"U dijelu sjednice na kojem se razgovaralo 

sa načelnicima opština regije, na korektan 

način izloţeno je stanje u opštinama i 

usvojeni zaključci koji trebaju da riješe 

mnoga pitanja koja opterećuju opštine i 

grad Prijedor", rekao je Pavić.  

On je pojasnio da je tu, u prvom redu, riječ 

o komunalnim preduzećima i njihovim 

naslijeĎenim dugovima do pitanja granica.  

"Vlada je odredila svoje predstavnike koji 

će pratiti sva ova pitanja od interesa za ovu 

regiju i njihovu realizaciju", rekao je 

Pavić.  

On je dodao da je postignut načelan 

dogovor o otvaranju novih privrednih 

kapaciteta koji će omogućiti da Prijedor i 

dalje ide uzlaznom putanjom. 

 

Održana peta Konferencija beba 

 

Tradicionalna vidovdanska manifestacija 

"Konferencija beba", koju  Prijedor 

organizuje po peti  put, okupila je 121  

bebu od ukupno 525 beba  roĎenih  izmeĎu  

Vidovdana prošle godine i ove godine. 

Manifestaciju je otvorio zamjenik 

gradonačelnika Prijedora Milenko  

Đaković koji je istakao da je ovo 
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jedinstven dogaĎaj u gradu kojim 

pokazujemo ono najvrijednije što imamo. 

„Nema ništa vrijednije od naših beba, naše 

djece i naše mladosti i  okupili smo se 

ovdje da damo podstrek svim mladim  

roditeljima da u našem gradu  uvijek bude 

mladosti i da naš grad ima perspektivu i 

budućnost“ rekao je Đaković. 

On je dodao da ni Prijedor kao ni većina 

drugih gradova u Republici Srpskoj  nije u 

prilici da se pohvali da im broj djece iz 

godine u godinu raste. 

On je u ime gradonačelnika Prijedora  

darovao  Aleksandru Kondić, bebu roĎenu 

na 16.maj  ove godine, Dan grada 

Prijedora, prvu i posljednju registrovanu 

bebu na ovogodišnjoj konferenciji beba , 

kao i malog Nikolu Dunovića, sina 

pokojne Jelene Trikić, poznatije kao 

„majka hrabrost“. 

 

 
 

Poklone gradonačelnika  primiće narednih 

dana  u Opštoj bolnici Prijedor i sve bebe 

koje se rode na Vidovdan. 

 Na konferenciji je izabrano i tročlano 

predsjedništvo  koje  će do iduće  

konferencije  činiti najmlaĎa beba Teodora 

Vuković, koja ima samo petnaest dana, 

najstarija beba Saša Srdić koji ima 11 

mjeseci, i Nenad Marjanović, kao beba sa 

najviše braće i sestara.  

Ostale registrovane bebe učestvovale su u 

nagradnoj igri gdje su podijeljeni pokloni 

sponzora. Konferencije beba organizuju se 

u 25 gradova i opština RS s ciljem da 

javnost upozore na nepovoljnu 

demografsku sliku u Srpskoj. 

 

Obilježena slava grada i crkve 

Sv.Trojice 

 

Grad Prijedor i crkva Svete Trojice 

proslavili su 23.juna  krsnu slavu Duhovi. 

Obiljeţavanje praznika počelo je u sinoć 

kada je u crkvi odrţan koncert duhovne 

muzike u kome su učestvovao Hor Srpskog 

pravoslavnog crkvenog pjevačkog društva 

„Vila“ iz Prijedora i  hor Pravoslavne 

srpske saborne crkve iz Temišvara. 

 

 
 

Praznovanje je nastavljeno u crkvi Svete 

Trojice gdje je u jutarnjim časovima 

sluţena sveta liturgija,a potom je 

delegacija Grada Prijedora  na čelu sa 

gradonačelnikom poloţila vijenac  

ispred  Spomen-obiljeţja  „ Za krst časni“.  

Obred lomljenja slavskog kolača i slavski 

ručak obavljen je u u Hotelu „Prijedor“ u 

prisustvu načelnika susjednih potkozarskih 

opština, te brojnih zvanica iz privrednog i 

društveno-političkog ţivota grada. 

Čestitajući  krsnu slavu, Pavić je istakao 

da Prijedor ima razloga da sa posebnim 

zadovoljstvom proslavi svoju slavu. 

„Prijedor je bez obzira na svjetsku 

finansijsku krizu pokazao da se svojim 

kapacitetima moţe oduprijeti svim 

naletima krize i da moţe imati odrţiv 

budţet i odrţivu ekonomiju“ kazao je 

Pavić. 

On je dodao da je posebno značajno da svi 

graĎani podjednako nastoje da daju svoj 

doprinos razvoju grada bez obzira na 

vjersku, nacionalnu ili bilo koju drugu 

pripadnost. 
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„ Prijedor izrasta u  jedan moderan, 

multietnički grad sa proevropskom 

orijentacijom , a sertifikatima  koje smo 

dobili ove i prošlih godina upravo govore 

da se svi zajedno moţemo nadati 

prosperitetu i napretku na svim poljima “ 

kazao je Pavić. 

 

TVEK-otvoren novi pogon 

 

U preduzeću „ Tvek“ LJubija svečano je  

pušten pogon za proizvodnju anfo 

rudarskih eksploziva na stacionarnom 

postrojenju čiji će godišnji  kapacitet 1500 

tona eksplozivnog materijala.  

 

 
 

Gradonačelnik Prijedora Marko Pavić je 

ovom priliko  istakao da je najbolji 

odgovor na svjetsku ekonomsku krizu je  

upravo proizvodnja i novo  zapošljavanje .  

„U ovoj krizi ` TVEK` je primjer kako je  

jedno malo preduzeće u jednoj specifičnoj 

oblasti proizvodnje eksploziva dobilo sve 

certifikate i da moţe proizvoditi i prodavati 

svoje proizvode  i na domaćem i na trţištu 

EU“ kazao je Pavić. 

On je istakao da je gradska administracija 

podrţala ovo preduzeće pogotovo što je 50 

odsto proizvodnje namijenjeno izvozu. 

„ U vremenu kada smo ostali bez velikih 

sistema ovakva preduzeća mogu riješiti 

goruće probleme kod nas ,a to je nova 

proizvodnja i novo zapošljavanje i 

proširenje izvoznog trţišta“ rekao je Pavić. 

Direktor „ TVEK“ LJubija Duško Dolinić 

je istakao da je privredno društvo u 

mješovitom vlasništvu, sa polovinom 

drţavnim kapitalom RŢR „LJubija“ koje se 

bavi proizvodnjom industrijskog 

eksploziva. 

„ Naš finalni proizod je primjenljiv u 

rudarstvu za površinsko miniranje i većim 

dijelom je namijenjen izvozu, a najveće 

trţište nam je  Hrvatska“ kazao je Dolinić. 

On je istakao na ovom trţištu neće biti 

nikakvih izvoznih barijera nakon što 

Hrvatska 1.jula postane članica EU jer su 

na vrijeme ispunjeni svi uslovi za 

nesmetan izvoz. 

Dolinić  je dodao i da je  u renoviranje i 

opremanje ovog postrojenja uloţeno 150 

000 KM,  te da preduzeće trenutno 

zapošljava 25 radnika. 

Pored pogona  za proizvodnju anfo 

rudarskih eksploziva na stacionarnom 

postrojenju  u toku je priprema za puštanje 

i postrojenja za emulzione eksplozive. 

 

Otvorena ambulanta porodične 

medicine u Orlovači  

 

Ministar zdravlja i socijalne zaštite RS 

Slobodan Stanić i gradonačelnik Prijedora 

Marko Pavić svečanim presjecanjem trake 

su u mjesnoj zajednici Orlovača ozvaničili 

početak rada ambulante porodične 

medicine. 

 

 
 

Riječ je o objektu  koji će  obezbijediti 

primarnu zdravstvenu zaštitu za područje 

sa oko 4000 stanovnika. 

„ Ovdje  je na najbolji način prikazano kad 

zajedno saraĎuju lokalna zajednica i 

ministarstvo, odnosno Vlada RS sa svojom 

razvojnom komponentom odakle je za 

izgradnju ovog objekta izdvojeno 183 000 

KM“ 
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On je najavio da će u okviru  centralnog  

objekta Doma zdravlja biti ureĎen drugi 

sprat i slijedi renoviranje hitne pmoći gdje 

se već ureĎuje krov. 

Gradonačelnik Marko Pavić je istakao da 

je grad, a doskoro opština je na vrijeme 

donijela program porodične medicine i sa 

Ministarstvom zdravlja ovaj projekat  se 

privodu kraju. 

„ Ovo je jedna od posljednjih ambulanti 

koja će zdravstvenih radnicima omogućiti 

bolje uslove za rad, a graĎanima ovog 

prigradskog naselja  pribliţiti  zdravstvenu 

uslugu „ kazao je Pavić. 

Direktor prijedorskog Doma zdravlja 

Slavica Popović potvrdila je da će 

ambulanta porodične medicine u Orlovači 

 imati  dva tima porodične medicine  koji 

će raditi u dvije smjene. 

„U objektu će biti obezbijeĎene, pored 

usluga porodične medicine primarne 

zdravstvene zaštite i apotekarske usluge, a 

u skladu sa potrebama graĎana i 

laboratorijska dijagnostika“ kazala je 

Popovićeva. 

 

Obilježena 60. godišnjica Pozorišta 

Prijedor 

 

Dodjelom zahvalnica zasluţnim 

pojedincima i institucijama na svečanoj 

akademiji u Gradskom pozorištu, završeno  

je višednevno obiljeţavanje 60. roĎendana 

Pozorišta Prijedor.Direktor Pozorišta 

Prijedor Zoran Baroš je obraćajući se 

gostima istakao  da kada jedna ovakva 

ustanova dočeka 60-godišnjicu, nije to 

mala stvar.  

„Opstati u vremenima, sistemima i 

reţimima, padati i ustajati, imati neuspjeha 

i uspjeha, i ove 2013 godine biti tu gdje 

jesmo, zaista su dovoljan razlog za 

proslavu“ kazao je Baroš. 

Baroš  je podsjetio i da je sa  predstavom 

„Djelidba“, Pozorište u ovoj jubilarnoj 

sezoni učestvovalo na čak šest pozorišnih 

festivala: Brčko (nagrada Aleksandru 

Stojkoviću), Sarajevska zima, Festival BH 

drame u Zenici, Teatar fest u Doboju 

(pobjednici festivala), dvije nagrade na 

Festivalu u Zvorniku, i kao kruna sezone 

četiri nagrade na Pozorišnim susretima 

BiH u Jajcu. 

Na svečanosti posvećenoj 60 godina 

postojanja i rada prijedorskog pozorišta, 

uručeno je devet zahvalnica: Gradu 

Prijedoru, Dječijem pozorištu RS i 

Narodnom pozorištu RS iz Banja Luke za 

dugogodišnju podršku i pomoć ovdašnjem 

pozorištu. Zahvalnice su dobili glumac i 

reţiser Radenko Bilbija te doajeni 

prijedorskog glumišta – Rade Stupar i 

Zlata Kogelnik. 

 

 
 

„Lijepo je biti dio istorije ovog grada i 

smatram da je naše pozorište jako mnogo 

dalo u proteklih 60 godina“ kazala je 

Kogelnikova. 

Nisu zaboravljeni ni gostujući glumci, 

Radenka Ševa i Aleksandar Stojković, te 

Ivan Obrenov iz Novog Sada koji je 

predstavljen kao jedan od najvećih 

hroničara ovog pozorišta. 

„Svi moramo znati da su naš jezik razvijali 

pesnici,pisci, učitelji, monasi, sveštenici i 

glumci. Pozorište je crkva našeg jezika  

koji je čudesno lepo i sveto mesto gde 

postoji ta komunikacija i izvandredan 

konzervans energije sa publikom“ kazao je 

Obrenov. 

 

 

_________________________   
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